
    NPT/CONF.2015/WP.33 

2015 Review Conference of the Parties 
to the Treaty on the Non-Proliferation 
of Nuclear Weapons 

 
 

 

22 April 2015 

 

Original: Arabic/English 

 

New York, 27 April-22 May 2015 
 

 

 

Implementation of the 1995 resolution and 2010 outcome on the Middle East 

Working paper submitted by Bahrain on behalf of the Arab Group 

 

1. The establishment of a Middle East Zone Free of Nuclear Weapons has occupied the international 

community. Unfortunately, and despite the General Assembly passing yearly a resolution on the 

establishment of a Middle East zone free of nuclear weapons since 1974, the issue remains 

unresolved for forty years.  

2. In 1995, and as an integral part of the Treaty on Nuclear Non-Proliferation (hereinafter the NPT) 

extension package, the 1995 NPT extension and review conference adopted a Resolution 

sponsored by the Russian Federation, the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland 

and the United States of America on the establishment of a Middle East Zone Free of Nuclear 

Weapons and all other Weapons of Mass Destruction (hereinafter the 1995 Resolution).  

3. After fifteen years of inaction, the 2010 NPT Review Conference adopted in its Action Plan a set 

of actions on the implementation of the 1995 Resolution that included, inter alia, mandating the 

United Nations Secretary General and the Co-Sponsors of the 1995 Resolution to convene a 

Conference in 2012 on the establishment in the Middle East of a Zone Free of Nuclear Weapons 
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and all other Weapons of Mass Destruction (hereinafter the 2012 Conference), and also mandating 

the United Nations Secretary General and the Co - Sponsors of the 1995 Resolution to appoint, 

after consultations with the states of the region, a facilitator and a host government for the 2012 

Conference.  

4. In October 2011, the United Nations Secretary General announced the appointment of Finnish 

Undersecretary Jaakko Laajava as the facilitator and the Government of Finland as the host. 

Despite the efforts of the facilitator and the full engagement of the member states of the League of 

Arab States (Annex A), it was announced without consulting Arab states in November 2012 that 

the 2012 Conference was postponed. Despite later efforts by the facilitator and the continued 

engagement of the member states of the League of Arab States to convene the Conference during 

the subsequent years outside of the mandate defined in the 2010 action plan (Annex B), the 

Conference was not held to date. 

5. In view of the fact that the 2012 Conference was not held in accordance with the defined mandate 

of the 2010 action plan, the Arab States call upon the 2015 Review Conference to adopt the 

following:  

a. To reaffirm the 1995 Resolution on the establishment in the Middle East of a Zone Free of 

Nuclear Weapons and all other Weapons of Mass Destruction which, being the basis upon 

which the treaty was indefinitely extended without a vote, remains valid until it is fully 

implemented, 
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b. To call upon Israel, the only state in the Middle East that remains outside the NPT, to 

immediately sign and ratify the NPT without any further delay, as a non nuclear weapon state. 

c. To call upon the United Nations Secretary General to convene a conference within 180 days 

from the adoption of the 2015 NPT Review Conference Final Document, aiming at launching a 

process to conclude a legally binding Treaty establishing a Middle East Zone Free of Nuclear 

Weapons and all Other Weapons of Mass Destruction, (hereinafter "The Middle East NW & 

WMD Free Zone Conference") with the following mandate: 

1) The UNSG shall invite States of the Middle East region to attend the Middle East NW & 

WMD Free Zone Conference. The UNSG shall exert all efforts and take all necessary 

measures with a view to ensuring the success of the conference   

2) In addition to states of the region (defined as members of the League of Arab States, 

Israel and Iran), the five Nuclear-Weapon States, the International Atomic Energy 

Agency, the Organization on the Prohibition of Chemical Weapons and the Biological 

Weapons Convention Implementation Unit and the League of Arab States shall be invited 

to attend the Middle East NW & WMD Free Zone Conference as observers, 

3) The  Middle East Resolution adopted at 1995 review and extension conference, shall be 

the terms of reference of the Middle East NW & WMD Free Zone Conference, 

4) The Middle East NW & WMD Free Zone Conference shall also adopt the establishment 

of two working groups as follows: 
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a) Working Group I: dealing with the scope, geographic demarcation of the zone1, 

prohibitions, interim measures, and 

b) Working Group II: dealing with verification measures and implementation 

mechanisms, 

5) The Middle East NW & WMD Free Zone Conference shall meet annually in its plenary 

format and working groups. 

6) When such time that a legally binding treaty is agreed among the participating states of 

the region, the United Nations Secretary General shall reconvene the Conference to adopt 

the negotiated Treaty on the establishment of a Zone Free of Nuclear Weapons and all 

other Weapons of Mass Destruction in the Middle East. 

7) The United Nations Secretary General shall inform the 2020 NPT Review Conference and 

its preparatory committees on progress made and the status of the implementation of the 

1995 Resolution,  

8) The P5 should provide all necessary support for the implementation of this mandate, and 

should present reports on their actions in this regard to the Review Conference and its 

preparatory committees, especially the cosponsors of the 1995 Resolution who bear 

special responsibility for the resolution they sponsored to guarantee the indefinite 

extension of the Treaty without a vote in 1995. 

                                                           
1 Report by the Director General of the IAEA on the Application of IAEA Safeguards in the Middle East 2013“: 

GOV/2013/33/Add.1-GC(57)/10/Add.1 
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9) The UN Secretary General shall secure the required funds, including through a voluntary 

fund that could be established by the UN Secretary General to support the 

implementation.   

d. To request all member states to exert all efforts to support the convening of the Middle East 

NW & WMD Free Zone Conference and the full implementation of the 1995 Resolution. 

e. The conference shall not be postponed. In case the states which announced to participate in the 

conference have decided to postpone the convening of the conference, it should be held within 

90 days. 

f. To encourage all member States to report on their efforts to implement the 1995 Middle East 

Resolution.  
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(Annex A) 
 2012المرحلة السابقة لإعلان تأجيل عقد مؤتمر 

  التحرك التاريخ

القاضددب بشاءددار ةلجاددة لبددار المسددؤ لين  16/9/2010بتدداري   7243صددد ر اددرار مجلددء  لرار ال ارجيددة ال ددر  رادد   16/9/2010 (1

الدي  دعدت يليد   2012ل ال ربية لافة فب مؤتمر ال ر  فب  لارات ال ارجية  الأمااة ال امةة للتحضير لمءارلة الد  

 الا  ية.  ةعد  ااتءار الأسلح ةلاست راض م اهد 2010ال ثيقة ال تامية لمؤتمر 

 ج  السيد الأمين ال ا  لجام ة الد ل ال ربية رسالة يلب الأمين ال ا  للأم  المتحدة تضمات أ ر التط رات بءأن عقد  2/1/2011 (2

 (1من بداية يت  الباار عليها. )مرفق   ما يمثل  2012مؤتمر 

3) 9/1/2011 

 

 عقدت لجاة  لبار المسؤ لين ال ر  اجتماعها الأ ل،  حددت في  م ايير لا تيار ء صية المُيسر  هب:

 .أن يل ن ء صية رفي ة المست ى م ر فة فب الد ائر السياسية 

   ية فب مجلء الأمن.أن لا يل ن من يحدى د ل الماطقة أ  من الد ل ال مء دائمة ال ض 

 .أن يل ن ل  علااات حيادية بد ل الماطقة 

 .أن يل ن من د لة طرف فب م اهدة عد  الااتءار 

،  الدي  عبدر فيد  عدن القلدق ال ميدق للدد ل 15/5/2011بتاري   7362صد ر ارار مجلء  لرار ال ارجية ال ر  را   15/5/2011 (4

 2010بالءددرق الأ سدط التددب اعتمددها مددؤتمر المراج دة ل ددا   ال ربيدة مدن مددر ر عدا  لامددل علدع  طددة ال مدل ال اصدة

 د ن البدر فب تافيي أية من الإجرارات ال اردة فيها. 
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  التحرك التاريخ

 ج  السيد الأمين ال ا  لجام دة الدد ل ال ربيدة رسدالة يلدع لدل مدن الأمدين ال دا  للأمد  المتحددة  الدد ل الثلاثدة المتبايدة  21/06/2011 (5

 فقدددا   2012حدددثه  علددع الإسدددراا فدددب ات دداي  طددد ات ملم سدددة للتحضددير لمدددؤتمر حددد ل الءددرق الأ سدددط، ل 1995اددرار 

 (.3  2لت صية لجاة لبار المسؤ لين ال ر  )مرفق 

 الدورر على، الي  ألد ضمن أم ر أ رى 13/9/2011بتاري   7392صد ر ارار مجلء  لرار ال ارجية ال ر  را   13/9/2011 (6

 أسرا فب يلي  الم للة المها  بتافيي ايام   أهمية ،2012لمؤتمر  الإعواو عملية في المتحوة للأمم العام للأمين المحرري

 مدن ال ثيقدة   الرابع بالجلر ال اردة  -7 الفقرة علي  اصت لما  فق ا المضيفة  الد لة ا تيار الميسر فيها بما مملن  ات

 .2010ل ا   المراج ة لمؤتمر ال تامية

 55مدن تقددي  مءدر ا القدرار ال ربدب ةالقدددرات الا  يدة الإسدرائيليةة  دلال الدد رة ال اديددة  طرعيدداامتنعد  الدورا العرةيدة  23/9/2011 (7

 .2012فرصة ل قد مؤتمر لإعطار  2011للمؤتمر ال ا  لل لالة الد لية للطااة اليرية عا  

بمقر الأماادة ال امدة  2012مؤتمر  مُيسر Jaakko Laajavaاستقبل السيد الأمين ال ا  لجام ة الد ل ال ربية السيد/  18/12/2011 (8

،  مدن بياهدا ياامدة صداد ق للمسداهمات الط عيدة 2012بالقاهرة، الي  أطلع م الي  علع التحضيرات الجاريدة لمدؤتمر 

 تابع للأم  المتحدة لتم يل افقات عقد المؤتمر  الحسا  الي  ت  فتح  فب فالادا لافء الغرض.

 -الي  تضمن ضمن أم ر أ رى: 10/3/2012بتاري   7466ارجية ال ر  را  صد ر ارار مجلء  لرار ال  10/3/2012 (9

  2012التأليد علع التلا  الد ل ال ربية جمي ا  بالمءارلة فب مؤتمر 
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  التحرك التاريخ

  حث الد ل ال ربية علع المءارلة فب صاد ق المساهمات الط عية التابع للأم  المتحدة لتم يل افقات

 .2012مؤتمر 

 ألف د لار أمريلب**( 100الس  دية بمبلغ )**ساهمت الممللة ال ربية 

 Jaakkoال ربيدددة  ممثلدد  لءدددؤ ن اددلا السددلاي  الأمدددن الإاليمددب السددديد/  لاسددتقبل السدديد الأمدددين ال ددا  لجام دددة الددد   12/3/2012 (10

Laajava  يدددران لددد  ت لادددا ب دددد عدددن  2012مُيسدددر مدددؤتمر بمقدددر الأماادددة ال امدددة، حيدددث أ ضدددئ الأ يدددر أن يسدددرائيل  ا 

مددن عدددمها فددب المددؤتمر ب لددء الددد ل ال ربيددة التددب رحبددت ب قددد ،  ألددد علددع أهميددة أن تتحمددل جميددع الددد ل المءددارلة 

 الم اية مسؤ ليتها  تءارك فب المؤتمر. 

الدي  تضدمن ضدمن أمد ر  29/3/2012بتداري   557( راد  23صد ر ارار مجلء الجام ة علع مست ى القمة )بغدداد  29/3/2012 (11

 -أ رى:

  أعمال جد ل  الت صل يلع الماطقة د ل بين الاظر  جهات لتقري  المُيسر يبيلها التب بالجه د الترحي 

 الجميع. بم افقة يحظع

  ا ال ربيدة الدد ل التأليدد علدع التدلا  ال تاميدة ال ثيقدة عليد  فدب الاتفداق تد  مدا يطدار بالمءدارلة فدب جمي  د

 2010 .عا  المراج ة لمؤتمر

 يمثدل 2012مدؤتمر   أن لءد  بها، الأمدن بتحقيدق الأ ل المقدا  فدب ةم ايد ال ربيدة الد ل أن علب التأليد 

  تبادب المجدال هديا فدب سياسداتها يلدع مراج دة سيدع ها فءل   أن الا   ، المجال فب سياساتها أما  طرق مفترق
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 .الأمن لها تحقق التب البدائل

ر مدؤتمر عددا   Jaakko Laajavaك مدع السديد/ اجتمدع  فدد جام دة الدد ل ال ربيدة  المجم عددة ال ربيدة فدب اي يد ر  19/4/2012 (12 مُيسّد

.  اقلت يلي  القها من عد   ض ي الرؤية بءأن الج اا  التحضيرية الم تلفة ل قد المؤتمر،  ليلك عد   ض ي 2012

 تص رات بءأن جد ل الأعمال أ  الاتائج المرج ة من المؤتمر حتع الآن.

ثدل الأمدين ال دا  لجام دة الدد ل ال ربيدة لءدؤ ن ادلا السدلاي  الأمدن الإاليمدب مدع مم 2012أجتمع اائد  مُيسدر مدؤتمر  23/5/2012 (13

ال امدددة.  سدددلم  الأ راق ريدددر الرسدددمية المتضدددماة مقترحدددات المُيسدددر حددد ل الق اعدددد الإجرائيدددة  الاظاميدددة  ةبمقدددر الأمااددد

 .2012 الج اا  الم ض عية ل قد مؤتمر 

، حيدث تد  تبدادل الآرار حد ل 2012لال اجتماعها السدابع اائد  مُيسدر مدؤتمر استقبلت لجاة لبار المسؤ لين ال ر    18/6/2012 (14

 الأم ر الم ض عية للمؤتمر.

،  سدلمت  الم ادف ال ربدب المبددئب 2012استقبلت لجاة لبار المسؤ لين ال ر   لال اجتماعها ال اءدر مُيسدر مدؤتمر  12/9/2012 (15

 علع مضم ن الأ راق رير الرسمية التب أعدها.

عدن تقددي  مءدر ا القدرار ال ربدب ةالقددرات الا  يدة الإسدرائيليةة  امتنع  الورا العرةية طرعيا للعام الثاني على التدرالي 21/9/2012 (16

 للمؤتمر ال ا  لل لالة الد لية للطااة. 56 لال الد رة ال ادية 

، ة)ال لايددات المتحدددة الأمريليدد 2012اسددتقبلت لجاددة لبددار المسددؤ لين ال ددر  بالأمااددة ال امددة مُيسددر  ماظمددب مددؤتمر  7/10/2012 (17
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بريطاايا، ر سيا،  ممثلة أمين عا  الأم  المتحدة لءؤ ن الا السلاي(.  اد صدر عن الاجتماا بيااا  صحفيا  ألدد فيد  

 فدب الماطقدة د ل جميدع تءدجيع  الاسدتمرار فدب المدؤتمر، ل قدد لهد  المما ي التف يض بتافيي التلامه  اللائر ن المسؤ ل ن

 .(4الءأن )مرفق  هيا فب ال ربية الد ل جام ة ب  الي  اامت الجاد بال مل  رحب ا المؤتمر، حض ر علع الأ سط الءرق

بءأن ملاحظات الد ل  2012أطل ت لجاة لبار المسؤ لين ال ر   لال اجتماعها الثااب عءر علع رد مُيسر مؤتمر  10/11/2012 (18

هدي  الدرد د لد  ترادع يلدع الحدد الأدادع للمطالد  ال ربيدة  لد   تأ دي فدب ال ربية علع الأ راق رير الرسدمية.  ارتدأت أن 

 الحسبان ملاحظاتها الم ض عية علع تلك الأ راق.

 ال فد المرافق ل . حيث ااتري  2012استقبلت لجاة لبار المسؤ لين ال ر   لال اجتماعها الثااب عءر مُيسر مؤتمر  11/11/2012 (19

( لتلدد ن مءددا رات جماعيددة تءددمل لددل د ل الماطقددة Extended Consultationsالميسددر يجددرار مءددا رات م سدد ة )

 ليء بص رة ثاائية،  اد اامت رئاسدة لجادة لبدار المسدؤ لين باقدل ملاحظدات اللجادة علدع  رادة المُيسدر.  ألددت علدع 

 المبادئ الأساسية التب يج  ت ضيحها  هب: 

ح ل الءرق الأ سط  ال ثيقة  1995مثلة فب ارار الاحترا   الالتلا  اللامل بمرج يات هيا المؤتمر المت -1

 لمراج ة م اهدة عد  ااتءار الأسلحة. 2010ال تامية لمؤتمر عا  

 يءراك الأم  المتحدة فب عملية ت جي  الدع ات  رئاسة جلسات المؤتمر  أعمال السلرتارية للمؤتمر. -2

طدار لمادب   طد ات متاب دة تلد ن ال ر ج من المؤتمر باتائج متفق عليها تتضمن التلامات محددة مدع ي -3
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  اضحة لتافيي ارارات المؤتمر.

 اعتبار فلسطين د لة طرف فب المؤتمر  ليست مراا . -4

 د ن تحديد م عد جديد ل . 2012أعلن الماظم ن عن تأجيل عقد مؤتمر  23/11/2012 (20
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  2012المرحلة اللاحقة لإعلان تأجيل عقد مؤتمر 

 

  التحرك التاريخ

اجتمددع المُيسددر مددع أعضددار لجاددة لبددار المسددؤ لين ال ددر  بمقددر الأمااددة ال امددة، لإطلاعهدد  علددع   ددر التطدد رات ب ددد  12/1/2013 (21

 يعلان الأطراف الماظمة تأجيل م عد المؤتمر.

 -، الي  تضمن عدة أم ر من بياها:13/1/2012بتاري   7580صد ر ارار مجلء  لرار ال ارجية ال ر  را   13/1/2013 (22

 الد لب أما  المجتمع المؤتمر ماظمب بالتلامات ي لالا   ي تبر 2012 مؤتمر تأجيل أن علع التأليد 

 ، 1995 ل ا  الأ سط الءرق ارار تافيي بءأن

 أما  التأجيل  تب ات  ةمسؤ لي   تحميله  لتأجيل ، المؤتمر ماظمب ب ض ادمها التب المبررات رفض 

 .الد لب المجتمع

 ل قد م عد بهدف تحديد  الميسر الماظمين مع الت اصل فب بالاستمرار مسؤ لينال لبار لجاة تلليف 

 عد  م اهدة مراج ة لمؤتمر الثااية اللجاة التحضيرية اا قاد م عد  ابل  ات أار  فب يل ن أن علع المؤتمر،

 .الا    الااتءار

 ب:الإاليمية  ه الأطراف مع الم س ة تحديد الم ايير للمءارلة فب المءا رات- 

 للمؤتمر محدد تاري   ضع  -أ 
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 محدد أعمال  بجد ل المتحدة الأم  مظلة تحت المءا رات تت  أن -  

 المؤتمر فب مءارلتها رسمي ا ت لن التب الد ل فقط تحضرها أن -ج 

امدة، لماااءدة بمقدر الأماادة ال  2012استقبلت لجاة لبار المسؤ لين ال ر  فب اجتماعهدا السدابع عءدر مُيسدر مدؤتمر  24/2/2013 (23

مقترح  ح ل عقد المءا رات الم س ة.  اد استاتجت اللجاة اا  ل  يت  الاستجابة لأ  من الم ايير التب  ض ها ادرار 

 للمءارلة فب المءا رات. 7580مجلء الجام ة را  

عد  ااتءار الأسلحة الا  ية  ادمت المجم عة ال ربية ابل بدر أعمال اللجاة التحضيرية الثااية لمؤتمر مراج ة م اهدة 19/4/2013 (24

الأ سدطة  التدب تضدمات  الءدرق بءدأن 1995 عدا  ادرار (  رادة عمدل تحدت عاد ان ة تافيدي3/5/2013-24/4)جايدف: 

،  تد  يدراجهدا ضدمن  ثدائق المدؤتمر تحدت 2012الم اف ال ربب من الأ راق ريدر الرسدمية التدب أعددها مُيسدر مدؤتمر 

 .NPT/CONF.2015/PC.II/WP.34را  

المؤجدل، ءددد فيهدا علدع تقددي  الأ يدر  2012 ج  السيد الأمين ال ا  لجام ة الد ل ال ربيدة رسدالة يلدع مُيسدر مدؤتمر  21/7/2013 (25

 مقترحات  ح ل عقد المءا رات الم س ة بءلل رسمب يلع لجاة لبار المسؤ لين ليتساع للد ل ال ربية الإجابة عليها.

،  التب يدع  فيها الجام ة ال ربيدة الاجتمداا م د  فدب فييادا 21/7/2013ال ا  المؤر ة رد المُيسر علع رسالة الأمين  3/8/2013 (26

 ،  عقد لقار مع الماظمين.16/8/2013ي   

ءدارلت الأمااددة ال امددة لجام ددة الددد ل ال ربيدة  رئاسددة لجاددة لبددار المسددؤ لين ال در  فددب اجتمدداا  مددع ماظمددب  مُيسددر  16/8/2013 (27
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يران. 16/8/2013ي    المؤجل فب فيياا 2012مؤتمر   ،  ل  تءارك يسرائيل  ا 

المؤجددل بءددان عقددد مءددا رات م سدد ة فددب  2012 جدد  رئدديء لجاددة لبددار المسددؤ لين ال ددر  رسددالة يلددع مُيسددر مددؤتمر  12/9/2013 (28

 اددرار عددا   2010جايددف، ألددد فيهددا علددع أن تراعددب هددي  المءددا رات المرج يددات التددب حددددها مددؤتمر المراج ددة ل ددا  

 الءرق الأ سط.ح ل  1995

( بس يسددرا 1د لددة عربيددة  الأماادة ال امددة لجام ددة الددد ل ال ربيدة فددب المءددا رات الم سد ة )اجتمدداا جليدد ن  11ءدارلت  21/10/2013 (29

 المؤجل. 2012الي  دعا يلي  ماظم   مُيسر مؤتمر 

( بس يسدرا، 2الم سد ة )اجتمداا جليد ن  د لة عربية  الأمااة ال امدة لجام دة الدد ل ال ربيدة فدب المءدا رات 16ءارلت  25/11/2013 (30

تضدمات الأمد ر  Sandra’s List باسد  المؤجل.  اد ادد  المُيسدر  رادة  2012 الي  دعا يلي  ماظم   مُيسر مؤتمر 

 ستاااءددها يبدلا  المُيسدر بأاهدا أ دديت علمدا  بال رادة الدد ل ال ربيددة .  ادررت التاظيميدة المقترحدة للمددؤتمر  الم ضد عية 

 .ا القاد  للجاة لبار المسؤ لين لال الاجتما

الأ سددط ماطقددة  اليددة مددن  ق، أرسددلت جميددع الددد ل ال ربيددة  طابددات تأييدددها لإعددلان الءددر 2013ديسددمبر  31بحلدد ل  31/12/2013 (31

بتدداري   7718جميددع أسددلحة الدددمار الءددامل يلددع الأمددين ال ددا  للأمدد  المتحدددة  يلددك يعمددالا  لقددرار مجلددء الجام ددة رادد  

 -الي  تضمن:، 10/11/2013

  تأييد المبادرة المصرية بءأن تف يل الجه د الهادفة لإ لار ماطقة الءرق الأ سط من لافة أسلحة
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 الدمار الءامل

( بس يسدرا، 3د لة عربية  الأمااة ال امدة لجام دة الدد ل ال ربيدة فدب المءدا رات الم سد ة )اجتمداا جليد ن  16ءارلت  4/2/2014 (32

 المؤجل.  2012مؤتمر   التب دعا يلي  ماظم   مُيسر

 ال مليدة ج  السيد الأمين ال دا  لجام دة الدد ل ال ربيدة رسدالة يلدع أمدين عدا  الأمد  المتحددة، يطلد  ماد  المءدارلة فدب  19/3/2014 (33

الدد ل  طلد ، لمدا ألدد لد  لا داعب لها ات تجا  ا تلاف ها لق بيئة م اتية لاجاحالمؤجل ل 2012لمؤتمر  ةالتحضيري

.  أ ضددئ أن الددد ل ال ربيددة تحددت مظلددة الأمدد  المتحدددةيات طبي ددة رسددمية   الاجتماعددات التحضدديرية ن ال ربيدة أن تلدد  

 (5المؤجل. )مرفق  2012ت تبر الأم  المتحدة هب ال صية علع التف يض  ءر ط الإسااد ل قد مؤتمر 

( بس يسدرا، 1التحضدير  )اجتمداا جايدف  اد لة عربية  الأمااة ال امة لجام ة الد ل ال ربيدة فدب الاجتمدا 16ءارلت  14/5/2014 (34

 المؤجل. 2012 الي  دعا يلي  ماظم   مُيسر مؤتمر 

( بس يسدرا،  الدي  دعدا 2د لة عربية  الأمااة ال امدة لجام دة الدد ل ال ربيدة فدب اجتمداا ) اجتمداا جايدف  16ءارلت  24/6/2014 (35

 المؤجل. 2012يلي  ماظم   مُيسر مؤتمر 

المؤجل يقتري فيها عقدد ج لدة مءدا رات  2012مين ال ا  لجام ة الد ل ال ربية رسالة من مُيسر مؤتمر تلقع السيد الأ 29/8/2014 (36

 ،  ل  يحدد أ  ملان لها.16/9/2014  15رير رسمية جديدة ي مب 

 غير رسمية المؤجل علع استفساراتها،  ااتري عقد مءا رات جديدة 2012تلقت لجاة لبار المسؤ لين رد مُيسر مؤتمر  20/10/2014 (37
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 .3/11/2014  2فب جايف ي مب 

بمقر الأمااة ال امة،  ت  التءا ر بءأن الترتيبات  2012استقبل السيد الأمين ال ا  لجام ة الد ل ال ربية مُيسر مؤتمر  30/11/2014 (38

ر ضددمت المؤجدل،  اددد اسددتل  م اليد  ة راددة ت جيهيددةة ريدر رسددمية مددن يعدداد ملتدد  المُيسدد 2012الجاريدة ل قددد مددؤتمر 

 مس دة لل من الأجاة  ال ثيقة ال تامية  الق اعد الإجرائية  الإجرارات الأ رى. 

ناقشتتفيه تتسيفاضة التتقي    قتتقيعقدددت لجاددة لبددار المسددؤ لين ال ددر  اجتماعهددا ال احددد  الثلاثددين بمقددر الأمااددة ال امددة،  8/12/2014 (39

لي  ًرف تتقي  دعو تتقييتتقني  هتحتتقي  ةلثتت ررقي   ان تتقي  ة ج ه تتقير تتري  رضتتد قي عليهتتفيده هتتاياًتتورقةي هعتتا ي   قتتقي  ًدتت

 .NPT/ CONF.2015/PC.II/WP.34 قميي2015 دؤادري ر جًقي ًاهوةيدومي نةشا ي لأضهلقي  ح  رقي ًامي

دعتويجهةتقيات ارقيالمؤجدل يقتدري فيهدا  2012تلقع السيد الأمين ال ا  لجام ة الد ل ال ربية رسدالة مدن مُيسدر مدؤتمر  7/1/2015 (40

يي26/1/2015 يي25فير  ييفتح    قا اقيدهىيشكه اةي  دؤادر.

ادا  رئديء جهةتقيات ارقيفتح تف ي المؤجل بءأن عقد  2012اااءت لجاة لبال المسؤ لين ال ر  مقتري مُيسر مؤتمر  20/1/2015 (41

 .يمقتريال لجاة لبار المسؤ لين ال ر  بالرد علع هيا

عقدددد مقترحددد   بءدددأن 18/2/2015بتددداري  المؤجدددل  2012مدددؤتمر الة مُيسدددر رسددداااءدددت لجادددة لبدددال المسدددؤ لين ال دددر   24/2/2015 (42

 .يمقتريالاا  رئيء لجاة لبار المسؤ لين ال ر  بالرد علع هيا جح ف ي اجتماا رير رسمب فب 

عقد مءا رات رير ح ل  15/3/2015بتاري  المؤجل  2012مُيسر مؤتمر رسالة المسؤ لين ال ر   رلجاة لبا اااءت 6/4/2015 (43
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 .مقتريالاا  رئيء لجاة لبار المسؤ لين ال ر  بالرد علع هيا  يجايف ابل أ  ب د مؤتمر المراج ة، سمية فبر 

 

 

 



15-APR-2015 09'59 FROM 
III 1\ 'v.""", •• - .• ,~. ' ... _.. LEAGUE OF ARAB STATES 

Leagzte of Arab States 
The Secretary neral 

E..''Ccellency, 

TO NEW YORK 

{Annex 1) 

2 Jal'tltary 2()i J 

:,. . 

two years have witnessed a revival of the international 
co,m1Jrt.u,rz.itv7,~1 inieJ'i!st in estaiJlishing a world free of nuclem weapons. kIan.y 
initiatives lauhched by political leaders, including your importlUtt fr:ve~p()int 
proposal~ to practic41 steps that should be taken to reacJ, this goal 
Undo estahlishlng a 1llJ.clear free zone in the Muldle East is an important 
part ofth~e e1UIetxllours. 

. 'IIl ~ regard" tfte practical steps tlIat were recommended by the 2010 NPT 
review con-':ere.nce to implement the 1995 Middle East Resolution. were !tailed as 
a hreakthrolfCh (({ter fifteen. yeaTs of il2~tio,,- To rIta( end, the cotiference 
mandated to ltake the nece~sary steps t() convene a UN "~nfe.Tence in 2012, to be 
attended by {ill states of the Middle East, on the establishment of a Middle East 
Zone Free.frbm Nuchal' Weapons and a.ll other Weap()1ZS of mass destruction. 

I 

The a~pointment of ofd.cilit.ator and the designation of a host Government 
for the 20121Confel'ence llave heen Oil top of the required steps in preparation. of 
the Conference. I would appreciate an.y iliforma:J:ion. hI! the implementation. of 
these. re.conJ:nendaticns by rh.e NPT conference as I prepare Zt? inform the 
Ministerial Council of the League of rll'ab States 011 the progress undertaken In 
this regard. 

. I wozfld like to avail myself of this opponinzity to express my highest 
:..l • I cons/#eratums. 

Amre ~.lo1LSsa 

HE. Mr. Ban Xi .A-loon 
I 

Secretcuy Ge,(eral 
Un.ited Nano 
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"'" I~ kV,¥ '" ...... • .. _.. FROM LEAGUE OF ARAB STATES 

League 0/ Arab States 
I 

The Secr~tary Gen.er.al 

ExcelleftC.'y. . 

TO NEW YORK 

(Annex 2) 

J~e 21",2011 

.' It gNU me g1', (J1pleasure to write to you, infollo'w-up fO your letter dated 
the 24tlt of Janu.ary lOll. regarding your efforls towards. the implementation of 
the'P,,:~ticaI s.teps ctdopted by the 2()10 NPT Review Con;{erence, concerning the 
establishment of a $ron in the Middle East. . . 

iwould'like· tb inform t}z(zt the Council afthe Ll!ague. of A,.~b States, at the 
Level of FOT~iu.i Mini.rter,s, held an ext1'aordinary session on 'the 1. Jh of May 
2011 and diSCussed! issues 1"elevant- to 11Uclear disarmament and no7tproiij"eratfon ~ 
in, the Midtfle East'lwith a particular focus 07). the developtnents that took place 
since the 2QJ.O NP1j Review Confe'l"ence. TM Councp adop~d Resolution (7j62)~ 
in which the M"r.niste'l"s ~tNsed deep concern over the lade ofmomentwn sin~e the 

-QdOptiOn·ol·ih8"F¥.~nt of.the 2010 NPT Review C~nj'er.~~ . .e~lmcs~ one 
yeorago. I .' . . .... 

The Resolution stressed that the delay by tkP. international panies 
concerned in up~lding their resp:msibUities does not rep1"e.s~!:l! ~~~.!?_ ~:.~~f2~~ 
to the o1Jerallobjective of establishing a worldfree ofrzuclear weapons. out also 
an. ohstacle to nonjproijferation efforts in the Mir)dJe Eas.t.. and:would lead to the 
collapse of thrJ n017pl'tilij"eratia.n regime. They also afflJ"~ed· that' thw lack of 
P1"og;e3S will ma~ thi i:J,on-p'l"oliferation regime irrelevdnt in te~ of providing 
seqzp-:i!y.tQ·the~el 'ei- Stales ofth.e Arab League and iherefo1'e, would.lead to'a 
r~view oft~pp(i ~'es adopted so far by the M~mber, States in 'this. rega:d. '. ". . 

The .Cou 1 h4s 1"eque.sted me to wnre to Your Excellency, and to the 
three States' that to-sponsored the 1995 Middle EaSt' .Resolution, to convey the 
con1enJ of their l"ksol'Ulion.'ahd to eXpress our concern in rhis regart!,- streSSing 
the urge1'f.CY. to Mfill t1:8 obligatit>HS stated in the final 'cfocument 1n the 2010 
Review Confererl,ce, particula1"?y the steps needed .. 'to hold an international , . . 

conference in 2()42 on the WMDFZ ~ the Middle' Eait-with $pecigl emphasis' on . 
the need to appoif a "Facilttator" for the conference withaut.fi.tnher delay. 

In view. OJf the seriousness 0/ the situation. I hope that' YOW' Excellency 
would in}'onn mel~fthe state ofimple171entation 'of-the steps adopted hy the 2010 
NPT Review C01!(erence last year. '. .. . . ' 

Please accept, Your bcellency, the assurance,s ofmy hig~st comlderation. 

HE. Mr. 'JJan k.i (Jon 
Secretary General 
United Nations 

1.0 _ ,'1 tit ...... : .... n,. 

Sincerel)!. 

: ,~. 

Am",e Moussa 

. : 
.:~ to ,~. : ~ , 
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(Annex 3) 

June 2yl, 2011 

',. ..:. 

Excellency, 

··me-'a'·great. pleasure to write to you loday, reg<1:rding the 
. .Review Conference, concerning the establishme11t 

of a WMDFZ the MIddle East. 

As"a ns01" of the 1995 Resolution on 'the Middle East, your 
esteemed cOuntry has been playing an, Clctive rale i7J. international 
endeavoW's tb establish a Nuclear Free Zone in the Middle East. This issue 
has gained Iparticular importance following the 2010 NPT ,Review 

__ . __ .. ______ ._ .QQnfor.e.n~e...:rhjr:;h,r.equested the concerned parties to take specifle-~tep&-to--. 
':. _., .. ...:_~ convene a- co'rr:ference in 2012 on the establishment of a Middle East Free of 

Nuclear WeaPons and all other Weapons of Mass Destruction. 
I 

To that end, the coriference mandaTed your esteemed country, as well as 
the other co-~onsors of the 1995 Resolutions,jotntZy'with:the, United 'Nations 
Secretary GJneral, and in consultation with the States in the region/ to take 
some initipZ! steps in this regCll"d, among which is the appointment of a 
facilitator and the designation of a host 'Government for the qforemen'tioned 

I ' 20 I 2 Conference. ' . . 

I woutd like. to inform you that the Council of the Le.ague of Arab 
States, at thJ level of Foreign Ministers, met in an extraordinary session on 
the 1St

;' of May~ and discussed issues 1'"elevant to nuclear disarmament and 
nonproliferdfio11 in the Middle East with particuZa.,.. focuS on developments 
since'the 2010 NPT Review Coriference. ,. 

The bouncil a.dopted Resolution (7362), which expressed deep 
concern ovbr the lack of momentz.im since the adoption of the' Final 
Document oIthe 2010 NPT Review Conference a year ago. ' 

The ~esoZu.tio]1 stressed that the delay by: the internatio'nal concerned 
parties in uPholding their responsibiliti~s does·'no,t reJie:s&nt"only a setback 
to the over II objective of establishing a )1Ior?djree ofnudear w~ap(j~, but 

P .13 
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. League of 5 States 
trfie Secr-etary genera[ 

(Ja,~Ulc..-~e. to nonproliferation efforts in the Middle. and would lead to 
n.onproliferation regime, 

They affirmed that this lack of progress will make the 
nonproliforatioh regime irrelevant in providing security to 'the Member 
States .. of the J.r.ab 'eagiLe and ,therefore, ,will necessities a review of the 
policies adoptJi so far in this regard 

. The;' CoJncil has requested me to write to Your Excellency, and to the 
three States' Ilk co-sponsored the 1995 'Middle East Resolution, to convey 
the content Of their resolution and to express concer.:n in this regard. 
stresSing the urgency to fulfill the obligation stated.in the final. document in 
the. ?OlO ~evf~ .Confer:~nce, particularly.the steps ~eeded to hold an 

_. __ J!!:ternatio~l ronfir:rmce in 2011 on the WMDFZ in the ,Middle East with 
.. special emphcfis:.on. ~he need to appoint a "Facilitator'~for the conference 

withaut ./ilYther delay. 

_ In View~ofthe seriousness ojthe Situation. I hope that Your Excellency 
would inform me of the state of implementation of the steps adopted by.the 
2010 NPT R lew Conference. ' 

fZease Jccep~ YotO' Excellency, rhe assurances ofmy htghest considerati~n. 
Sincerely, ' 

AmreMousse 

H.E. '.' I 
Minisrer of )oreign Affairs 

u,..,., FH(ll~ 

P.14 
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(Annex 4) 

Joint Press Statement 
Conference on the Establishment of a Middle East Zone Free·of Nuclear 

Weap0ns and all other WeaBons of Mass Destructio.n 

~ 
Cairo: 7/10/2012 .:._ 

" . 

Senior rep esentatives from the Russian Federation, United Kingdom, 
United States and the United Nations joined by the Con;ference facilitator 
held a meeting inl Cairo on 7 October with the League of Arab States Senior 
Officials Committee to discuss efforts to convene a successful Conference on 
the establishmedt of a Middle East zone free of nuclear weapons and all 
other weapons bf. mass destruction, as agreed at· the 2010 NPT Review 

c~nf.rence.. I .. 
The visiting officials confirmed their commitment to fulfill their 

mandate to convene this Conference, and to continue to encourage the 
I , 

attendance of all States of the Middle East at the Conference~ and welcomed 
the serious wort undertaken by the League of Aroili States. .. 

The League of Arab States Senior' Offici~lS ~o~mittee' confirmed that 
they will contldue to approach the conference in a serious and constructive 
manner in acco/rdance with the 2010 NPT Middle East Action Plan and look 
forward to other States of the region attending tb..e Conference in t\te same 
spirit. 
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LI!a.gue ()f_.':!r~lL1 Statc~ tfic 
.)c!CJ"et.1I1)' Gr!ni!ral 

~ .. 

- r' 
LX\.·~;l..::-nc..:.t· • 

TO NEW YORK 

(Annex 5) 

. !i hos bl!.en P'-;rlY years since (he /cwITch of [hI!. iJ71IlWh'2 10 

eslithlish :u ::!(ine fi·e.!!. oj nudec!/" \1'e.Cfpon!:.~ in the A-fiddle E"ISI. The::. 
ArC/I) States believe !hal llzis inirhl{i"ve provida.s a ,Po111p!~(:hei7sivC?' 
ref!,iol1al approach to deal with rhr? dangers po.~e(.1 by \-veClp"(.'/7;)' of 
'mass de.sTruction in Ih~'I·(!gi(m. Clnd I/(;.'ncr: (.'()l'J(db'llf.e,~ .to 'reso/vfng irs 
s:!!('u;-i{y di!enmw .. 

Ambas.wdor Jaakko L(lajawl wa~ appntmfid iJ-l Octobcw 10 I J 
as lhe Fc(ci1ilaIO~· fhr "The 20J 2 COnfE!renCe on the Eszablishment oj' - - .. 
(1 Xone Fn..'f:.: of :Vlu;/ear H ·ec.tp(;l7.~ and other W~(1pons of A:.((.ISS 

,[),.'Sll·ur..:!ion in rh;;? .\,t;ddle. f:a'!;[", in {Jccordcrnce wi.th the. Owcol1~es of· 
ilu.~ :1) 1 0 ReV~el\' CO}~ji::}~e)U .. :t: (?/ tJx: .;"':on-pro/J/el"clliCJI'T Treaty. 

,·-{tiel' The W7j()r£una!(j pOSTponemenl of the: {...·Q/'l/ercmce. rhe 
F(./ciliu.rtOl·, attempled a new appl'oclch for Iris Itl i.'ls ion.. fl'11"7'le(v to 

C()I1c.izU:l i/'~l()rm.al prepal"lItm:r com"ultm ions wlrh the 7'cgiol1a/ 
nan1c~s. in which the :-lrab StLne.s herd heen. consll-uc.(h .. ·aivenf!cl!!lul, . r . ~, .... 

Pi'r!ser1r/y. i!;e faciliwlN,. is <?mharking o17,rhe next sr(.lg~ .. 'qft.:;;­
declaring the end of tIle infhrmal pl-epar'lIoIY co"nsulwLions thac 
'\'\,'£?re condw.:led (11 Giron, S\vilza.('/ol'lc:l.. Ne has' (II1nouJ"l(~ed his 
int.:..:.nlion io' invite the pelrzi'::l.') to n\'o pl'epararory meel.ings fm' the 
c();~/f.~rl:!ncit, I {11lS s./l[tUng To (t m(J."~ Jhrm'al CUltr c;-ucial sTage, 

r \-'Tile 10 YOII E.w:ellency, upon the N{llle.iT c::f 'aU tire .4."'I."b 
SUIft'S. TO sc!ek .1'0111' engc.J ... ,<cmo::nf ill (hi.y proce.ss (0 C'01:71rihlf{(2 Tn 

. cr.:::,,1in~ () t::;>J1dl.{(.:liv~ cmvirOnmc.l1'1l {or {he S1.ICC:(Zss o(the ende((\'OJ' 'II 
~ '. 

hand. as the AI't'Ib group \w,l1t1d /ikl!! to (tvold lmn(d!CeSsary diF(!.i·g.t.~/1.C,;~ 

oyer rhe- ,issue during J/7e /eirlhcoming Third Prepc.W{lfOr.V COlllmflrc,> 
r)/ :h~ ;:(1 J -" R~·\·ii.'''· ("',mfenu,'i,'c!, !fJ /1 . ..:' f!eld in Apl"ir-:Hi.'l'\; 20!.J., 

L.-l •• ;I.~, 1\ 
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L....eagur; (?f ... '4.ra6 SlaUS tfi.~ 
Secretary general 

AGUE OF ARAB STATES TO NEW YORK 

The Arclb Stmes be/jerI.' r//dt a sel'iow. and C01l...,wucrh''':.J 
process. feejuires formal prepararm:v meetings fol' the co'~terence, 
and lira! these I1w.;riHgs ~'holflcf b~ hdd b)> [he Foc;li!ator ullder C':V 
auspices. 

All through [he process, the A rah Swtes- have l'epeclfed( .... 
reqll!!slild lhar prepaj'clio;-y m1:Ertring:': fen· the cOIIf"r!rer'ice' ... J1Oufd hc 
held lmdeJ." the 01V z.trnhl'e.//o. The! An,.,b S',ates pel'c/?!\.·(J (he. US liS Ih'.! 
guordiCll1 of the mandate (ll7d t&r'111S of refem.l'1.e::e of the postporled 
20J] c01?leren.ce will be pJ'(;!sen'C!d by aft parties concerned. 

Finally. I would like ro express OUT" appreciation for. tlie 
lire/l!ss ~ffOJIIS' ex,erted by YC>lIr .High Rep,·C!sanrcaive. !\1s. A;t"ge/a' 
Kane. In addirio~l. ire helh'\'{} rhar yow' pers'(i1"IaL iJ1Yoln:ment at This 
c/"ur.::icdjuncture 'H"ould help in gh·j.ng rnOme7~n(m to the process., 

.. 
. Please ClC:C<.?pt. !:.xc:dlcnc:y, The. aSS~/J'a12ces of tn.v highes/ 

Cf)JH ideJ"('1Iion. 

1 I.E .. \fr. BLm Ki J /(jol/ 

Sec:rewI)' Gellera/, 
U17ired N(..lliol1s 

P.17 

.,. 

• • .... \'" 1 '-- •• 

TOTAL P.17 
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